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Milí občané,
Na sklonku školního roku vám chceme opět konečně vytoužená cyklostezka navazující problémy a jakým způsobem máme dát 
přiblížit informace o akcích, které proběhly na stezku z Ústí. Práce by měly započít najevo, že nám někdo způsobuje veliké
v poslední době, nebo teprve proběhnou… začátkem srpna a věřím, že se do Vánoc po a stále se opakující problémy. V rámci této 

nové cyklostezce ještě svezeme třeba na opravy budou vyměněna obě dvě čerpadla Víte, že Vánoce už budou za necelého půl 
kole, na bruslích nebo na skateboardu. za nová. roku???  To je zjištění, že? J
V polovině srpna se začnou budovat čtyři Tento výčet akcí je popsaný velmi zkráceně. Než se tomu ale tak stane, budeme mít nové byty nad obchodem a obecním Pokud budete chtít vědět další podrob-ještě hodně práce a investičních projektů, úřadem, které nám podpořilo ministerstvo nosti, jste zváni k nám na úřad, kde si na které jsme získali dotace.  Nejprve se financí částkou ve výši 10 mil. Kč. Obec by budete moci podrobně prohlédnout třeba začne opravovat kaple. Tuto dotaci jsme měla doplatit zbývající 2 mil, cena ovšem projektovou dokumentaci plánovaných získali už v minulém roce a průběžně jsem bude ovlivněna výběrovým řízením. A také bytů, a další akce, které připravujeme. vás informovala o realizaci, byli jsme budeme muset zafinancovat přeložku elek- Moje motto - že bych si přála, aby naše obec podpořeni z ministerstva zemědělství. trického vedení na této budově. Částka za byla dobrým místem pro váš život, pořád Chystá se také oprava poškozené lávky přes přeložku je nastavena na 700 tis. Kč, ale platí a věřím že tomu tak bude!Bečvu, termín opravy je nastaven do konce vlivem výběrového řízení se o něco poníží. 

července. V druhém týdnu července Závěrem bych vám chtěla popřát zaslou-Do konce roku je práce poměrně hodně.
začneme s výměnou plynových kotlů ve žený odpočinek na vašich dovolených,  V současné době ještě zpracováváme 
škole,  získali jsme dotaci z Olomouckého slunečné počasí, šťastnou cestu tam i zpětžádost o dotaci na havarijní stav přečerpá-
kraje. Také se začne s realizací rozšíření a plno zážitků pro celou vaši rodinu. Určitě vací stanice v lokalitě u školky, kdy jsou 
mateřské třídy Perličky o čtyři místa,  takže si všichni plně zasloužíte tyto chvíle odpo-opravy čím dál častější a neustále se potý-
se navýší kapacita třídy na  20 dětí. Dalším činku a relaxace.káme se zamotanými hadry a hadříky na 
projektem, který opět podpořil Olomoucký Petra Kočnarová – starostka obcečerpadlech. Tato skutečnost nás velmi mrzí 
kraj a také místní akční skupina bude a už opravdu nevíme, jak řešit tyto 
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INFO Z OBCE

�Hnízda na tříděný odpad – pořád se potý- pod stromem apod.! Prosím vás, dove- �Plán rozvoje obce bude projednán po 
káme s neustálým nepořádkem u těchto dete si představit, když to potom vytáhne prázdninách. O termínu budete včas 
kontejnerů, odpad který je větší než-li sekačka??  Sáček  je namotaný na nožích informováni. Věřím, že se zúčastníte
otvor v kontejneru necháváte ležet na a smradu je až do Zámrsk!! Buďte ohledu- a řeknete svůj názor na rozvoj obce do 
zemi, kartony od různých spotřebičů se plní a dbejte na pořádek!! dalších let.
vám nechtějí rozřezat, položíte je na zem, �Kanalizace v lokalitě na Kamenec – opět �Chtěla bych znát váš názor na vybudování 
apod. Odpad se hromadí a místa jsou jsme požádali o prodloužení stavebního venkovních záchodů u sokolovny. Jestli 
skladištěm různých odpadů a bohužel povolení, doufám že už naposled. V letoš- zahájit vypracování projektové dokumen-
i komunálních. Nezbývá nic jiného, než ním roce výzva vyhlášena nebyla, ale na tace nebo ponechat stávající stav, tzn. 
tyto prostory monitorovat, abychom našli příští rok by nemělo nic bránit tomu tuto uvnitř sokolovny. Na stránkách obce je 
původce tohoto nepořádku. žádost podat. V rozpočtu na příští rok vytvořena anketa, kde můžete hlasovat. 

�Psí extrementy – opět a neustále stejná budeme hledat finance na realizaci. Nebude asi úplně objektivní, ale snad 
věta, abyste po svých miláčcích uklízeli. nám ukážete a podělíte se s námi o názor �Příprava projektové dokumentace na 
Obec investuje nemalé finanční pro- na tuto záležitost.vodovodní řad za větrným mlýnem
středky na nákup sáčků, tak bychom oce- – zahájili jsme projektovou dokumentaci, �Zájemci o nové byty nad obchodem
nili, kdyby tato investice padla na úrod- do konce roku bychom chtěli mít stavební a obecním úřadem se mohou od září začít 
nou půdu a byla využita. Navíc se hodně povolení. Vlastníky pozemků budeme přihlašovat na základě vyplněného for-
stává a to v parku, že sice extrement je kontaktovat s trasou řádu a odkupu části muláře, který bude k dispozici v kanceláři 
vložen do sáčku, ale pak je pohozen někde pozemků. účetní OÚ.

Knihovna bude v měsících červenci a srpnu otevřena v pondělí 8. 7. • 22. 7. • 5. 8. • 19. 8. • 26. 8. 2019.

Školní jídelna bude o prázdninách otevřena • první týden v červenci (tj. 1.-5. 7.)
• poslední dva týdny v srpnu (tj. 19.-30. 8.) 

KNIHOVNA O PRÁZDNINÁCH

ŠKOLNÍ JÍDELNA O PRÁZDNINÁCH

VÝSLEDKY VOLEB DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU
KONANÉ VE DNECH 24. A 25. 5. 2019

Ve výpisu ze stálého seznamu voličů bylo zapsáno 498 osob 5. Starostové (STAN) 11 hlasů
Počet voličů, kterým byly vydány úřední  obálky 138 osob 6. Svoboda a přímá demokracie-Tomio Okamura (SPD) 10 hlasů
Počet odevzdaných úředních obálek 138 osob 7. Česká strana sociálně demokratická 8 hlasů
Počet platných hlasů ve volebním okrsku 138 osob 8. Komunistická strana Čech a Moravy 4 hlasy
Volební účast ve volebním okrsku byla 27,7% 9. HLAS 4hlasy

10. Vědci pro Českou republiku 2 hlasy
1. ANO 2011 38 hlasů 11. Národní socialisté 1 hlas
2. Občanská demokratická strana 21 hlasů 12. Moravské zemské hnutí 1 hlas
3. Křesťanská a demokratická unie-ČSL 18 hlasů 13. Evropa společně 1 hlas
4. Česká pirátská strana 18 hlasů 14. Alternativa pro Českou republiku 2017  1 hlas

USNESENÍ ZE SCHŮZE ZASTUPITELSTVA OBCE SKALIČKA

Přijatá usnesení z 2. schůze zastupitelstva p. Dagmar Řezníčkové, Skalička č. 34 na z rozpočtu obce Skalička na rok 2019
obce Skalička konané dne 26. 3. 2019 období od 1. 4. 2019–31. 3. 2024 dle předloženého návrhu (nákup a insta-
v 19.00 hodin salónku hospůdky u Bagarů. lace akumulačních nádob)�4/2–2019 – nájemní smlouvu na 

pronájem bytu v domě č.p. 34 dle �6/2–2019 – Zřizovací listinu příspěvkové 
ZO SCHVALUJE předloženého návrhu organizace Základní a mateřské školy 
�1/2 2019 – program jednání Skalička dle předloženého návrhu�5/2–2019 – oznámení o možnosti 
�3/2–2019  –  prodloužení  nájmu č e r p á n í  f i n a n č n í c h  p ro st ře d k ů �7/2–2019 – Smlouvu o výpůjčce mezi 

–
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Obcí Skalička a příspěvkovou organizací ZO POVĚŘUJE STAROSTKU ného návrhu
Základní a mateřskou školou Skalička dle �K podání žádosti o dotaci na vybudování �6/3–2019 – Přijetí dotace z Programu 
předloženého návrhu 4 nájemních bytů do programu MF ČR obnovy venkova Ol. Kraje na akci – Rekon-

�8/2 2019 – Směrnici k používání sociál- strukce kotelny v ZŠ  Skalička�K podpisu schválených smluv z dnešního 
ního fondu dle předloženého návrhu jednání �7/3–2019 – Smlouvu o poskytnutí dotace 

�9/2–2019 – investiční záměr na vybudo- v dotační programu – Program obnovy 
vání 4 nájemních bytů v budově č.p. 2, Přijatá usnesení z 3. schůze zastupitelstva venkova Ol. Kraje 2019 dle předloženého 
Skalička obce Skalička konané dne 28. 5. 2019 návrhu na částečnou úhradu výdajů ve výši 

v 19.00 hodin salónku hospůdky u Bagarů. 262 913 Kč – Rekonstrukce kotelny v ZŠ �10/2–2019 – návrh nájemní smlouvy na 
Skalička nájemní byty v budově č.p. 2 Skalička

ZO SCHVALUJE �8/3–2019 – Smlouvu o přeložce č. Z S24 �11/2–2019 – kritéria pro přidělení obec-
�1/3–2019  Na doporučení výběrové 12 8120063749 s firmou ČEZ Distribuce, ního bytu v budově č.p. 2, Skalička
komise Výsledky výběrového řízení na a.s. v celkové výši 701 311 Kč s tím, že po 

�12/2–2019 – odměnu neuvolněné člence veřejnou zakázku  oprava kaple sv. Theo- ukončení výběrového řízení bude částka 
zastupitelstva dle předloženého návrhu s dora, nejnižší podaná nabídka – Radek ponížena o aktuální cenovou nabídku 
účinností od 1. 4. 2019 Šumšala, Ústí – 313 446, 93 Kč, vč. DPH vítězné firmy a podílu ČEZu

�13/2–2019 – finanční rezervu na krizové 
�2/3–2019 – Smlouvu o dílo na provedení �9/3–2019  – Navýšení finančního 

opatření ve výši 10 000 Kč/rok veřejné zakázky – Oprava kaple sv. Theo- příspěvku ve výši 200 tis. Kč – ZŠ a MŠ 
�14/2–2019 – návrh na rozdělení hos- dora mezi Obcí Skalička a zhotovitelem Skalička, p.o., na nákup konvektomatu do 

podářského výsledku za rok 2018 Radkem Šumšalou, dle předloženého školní jídelny 
převodem do rezervního fondu ve výši 24 návrhu �10/3–2019 – Smlouvu o zřízení věcného 
940,62 Kč

�3/3–2019 – Na doporučení výběrové b ř e m e n e  –  s l u ž e b n o s t i  č .
�15/2 – 2019 – odpisový plán ZŠ a MŠ komise, výsledky výběrového řízení na IV-12-8014351/VB/001 dle předloženého 

Skalička na rok 2019 dle předloženého veřejnou zakázku Rekonstrukce kotelny v návrhu
návrhu budově ZŠ a MŠ Skalička, nejnižší podaná 

nabídka – Roman Večeřa, Kelč 205 ZO neschválilo:�16/2–2019 – vnitřní předpis ke stravo-
– 525 826 Kč vč. DPHvání č. 3/2019 dle předloženého návrhu �11/3–2019 – vyřazení bodu č. 7 (prodej 
�4/3–2019 – Smlouvu o dílo na provedení pozemku dílů „A“) z programu jednání 

ZO BERE NA VĚDOMÍ veřejné zakázky Rekonstrukce kotelny zastupitelstva
v budově ZŠ a MŠ Skalička dle předloženého �2/2–2019 - Složení slibu zvolené členky �11/3–2019 – Prodej pozemku v k.ú. 
návrhuzastupitelstva obce Skalička v souladu Skalička u Hranic, díl A,(parc. č. 204/1)

2s §69, zákona o obcích �5/3–2019 – Smlouvu o poskytnutí dotace  o výměře 151 m , panu Karlovi Váňovi
z Olomouckého kraje na částečnou úhradu �Rozpočtové opatření č. 1/2019 a 2/2019  
výdajů na akci „Cyklostezka na parc. č. (leden, únor)
580/1,580/2“  ve výši 1 mil. Kč dle předlože-

–

–

Na začátku roku byly podány tři žádosti skládka“, protože místní občané neměli 
o dotace na opravu chodníků, na plynofi- zakoupené popelnice. Na základě stížností 
kaci sokolovny a zateplení stropů a na občanů nechal OÚ skládku na vlastní 
plynofikaci bytu v domě č. 34. Od VES-GAS náklady zlikvidovat a občané byli donuceni 
Opatovice jsme přijali dar na výstavbu pořídit si nové popelnice, které se vyvážejí 
propojovacích plynovodů, která se vyšpl- 1x za 14 dní.
hala na částku 1,807.692,- Kč. Od 4.5. bylo Po prázdninách nastoupilo do 1.třídy 9 dětí 
zřízeno jedno pracovní místo na veřejně a do 3.třídy 6 dětí. Mateřskou školu navště-
prospěšné práce. OÚ nechává vyhotovit 5 vuje 17 dětí a od ledna 2001 19 dětí.
druhů pohlednic naší obce. Jako každý rok 

Ve Skaličce je k 31.12.2000 evidováno 535 přispívá OÚ na dopravní obslužnost ČSAD, 
občanů.pro letošní rok to byla částka 117.117,- Kč. 

Vichřicí poškozená střecha na šatnách na V tomto roce se narodilo 7 dětí, byly 
fotbalovém hřišti byla opravena v letních uzavřeny 4 sňatky a zemřelo 8 občanů.
měsících. Na OÚ byla zakoupena tiskárna Přistěhovalo se 11 občanů  a odstěhovalo 
a počítač. Pro potřeby obce byl zakoupen 21 občanů.
křovinořez. Na Kamenci vznikla „černá 

Z kroniky vypsala Mrhalová Milada

Z KRONIKY NAŠÍ OBCE – ROK 2000
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U PERLIČEK SE NENUDÍME

MŠ PERLIČKY

Závěr školního roku je pro nás i děti velmi 
pestrý. Máme spoustu zážitků a také 
bohatý program. V měsíci květnu nás čekaly  
hned tři vystoupení na kulturních akcích. 
Společně jsme připravovali tanečky, 
básničky i písničky na svátek maminek, 
kácení máje i školní akademii. Holčičky 
tancovaly s velkou radostí, malí kuchaři byli 
roztomilí a kluci brejkaři si zasloužili velký 
potlesk… J

LESNÍ ŠKOLKA

Každoročně je tento týden v něčem jiný poslechli si písničku. Byli jsme jak o jejich životě.
a zajímavý. A jak tomu bylo letos? v pohádce, děkujeme moc Radečkovi,  Děkujeme velmi panu Petrovi Kopčovi za 

jeho ochotu a vstřícný přístup, tetě Pavle 
Vilímkové  za výborné pohoštění, myslivec-
kému sdružení za půjčení chaty a všem těm, 
kteří nám pomohli při organizaci lesní 
školky. 

Měli jsme den indický, pro lesní školku Heshamovi a Radce.
netypický. Dozvěděli  jsme  se, kde na naší V průběhu týdne jsme navštívili Obůrku 
zemi leží Indie a jaký stát to vlastně je. Poví- pod Hůrkou, ve které jsme pozorovali
dání zajímavé pro nás větší i ty hravé. a krmili místní zvířátka. Dozvěděli jsme se 
Protáhli si tělíčko, naučili básničku, spoustu nových a zajímavých informací

SBĚR STARÉHO PAPÍRU

Letošní sběr starého papíru byl úspěšný. nění, panu Zbyňkovi Andrýsovi za odvoz 
Společně jsme nasbírali 9 700 kg (loni 5 katalogů, paní Šupolové a obecním pracov-
500kg) a podařilo se získat finanční níkům, panu Kájovi Váňovi a jeho rodince, 
odměnu ve výši  18 430 Kč.  Tyto peníze byly panu Romanovi Krasňákovi a Radkovi 
rozděleny a použity pro naše děti ve škole Šustalovi  za pomoc při nakládání sběru na 
i školce. kontejner. 

Velké poděkování  patří  paní starostce za 
poskytnutý prostor pro celoroční usklad-

VÝLET DO MOŘKOVA

V červnu  jsme  navštívili jezdecký klub hmyzu. Vyrobili jsme si svíčky ze včelího 
u Juráška v Mořkově. Měli jsme možnost vosku, nazdobili perníčky a ochutnali různé 
vyzkoušet si jízdu na konících, která pro nás druhy medu. 
byla příjemnou zkušeností. Odpoledne Tento výlet a program pro děti byl finan-
jsme zavítali do muzea v Novém Jičíně, kde cován z výtěžku sběru papíru. Děkujeme.
probíhala interaktivní výstava ze života 
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PASOVÁNÍ NA ŠKOLÁKY

Ondra Vinklárek, Vašík Kozlovský, Mireček vání na školáky. Přejeme jim hodně 
Dreiseitl, Anička Krausová, Tia Mareček, úspěchů a nových zážitků ve škole… J
Kristýnka Trlifajová, Laura Antolíková, Eliška Přejeme Vám všem slunečné prázdniny, 
Pavlíková, Eliška Čadrová,  Mariánka  Klva- spoustu  příjemných  zážitků, pohodových 
ňová a Lucinka Bundilová jsou naší předško- dovolených a radostných dnů.
láci, kteří budou ve čtvrtek 27. června paso-

Maruška a Lucka, MŠ, třída Perličky

MŠ KORÁLKY

DĚTI Z KORÁLKŮ ZACHRAŇOVALY STROMY

Čas je neúprosný. Ani jsme se nenadáli a je začali sbírat papír a zachraňovat stromy. hlavně bychom ho chodili zalévat, ať 
tady opět konec školního roku. Mohli Každý človíček ve školce se snažil zachránit neuschne. To se nám taky povedlo. Paní 
bychom bilancovat, co vše se nám povedlo svůj jeden strom. Někdo zachránil dokonce starostka nám dovolila zasadit větší strom 
a co méně. Vždycky se něco vydaří líp a něco i dva nebo tři, jiný zase půlku, ale i to je "JAVOR" v lokalitě u Čelůstkového, kde se 
zase třeba nevyjde. My bychom se s vámi záchrana. Půlka k půlce a je tady strom! plánuje výsadba dalších stromů. Náš javor 
chtěli podělit o jednu věc, která se nám Nakonec se nám podařilo nasbírat 2362 kg je tam první! Nebylo to tak jednoduché. 
letos opravdu povedla a můžeme říci, že starého papíru, a tak zachránit 42 stromů. Javor byl asi 3 m vysoký a kořenový bal už 
jsme na ni i docela pyšní. Jedná se o dlouho- HURÁ!!! měl taky pěkně velký. Museli jsme vykopat 
dobý projekt . díru, tak aby se tam vešel. Dovedete si asi Vyzkoušeli jsme si, jak se ze starého papíru 

představit, jak dlouho jsme ji s dětmi ve 
školce kopali, ale zvládli jsme to. Každý 
přiložil ruku k dílu a za 3 dny jsme mohli 
sadit. Moc děkujeme obecním zaměstnan-
cům, kteří nám při samotném sázení vypo-
mohli. Také děkujeme panu Čelůstkovi, 
který ihned ochotně přistavil nádobu na 
vodu, kterou nám pravidelně naplňuje, 
abychom mohli kdykoliv javor zalít. Zároveň 
děkujeme panu Oravovi, který nám dodal
a na místo doručil kámen, na který jsme 
umístili cedulku s patřičnými detaily. Až se 
budete jen tak procházet po Skaličce, 
zajděte se k našemu-vašemu Javoru podí-
vat, můžete ho třeba i zalít. A třeba za pár 
let se tam budeme scházet pod košatou 
korunou dávající stín a vzpomínat ,,jó to 
bylo tenkrát ...“.

Samozřejmě nejvíc stromů chybí v lese,
a tak jsme další část projektu jsme zaměřili 
na výsadbu lesních stromků. S panem 
Kamasem jsme si domluvili termín i saze-
ničky, které nám obstaral. A jednu 
dubnovou sobotu jsme se vydali s dětmi

Jak je to se stromy v přírodě všichni moc vyrábí papír nový.  Není to lehká práce, ale 
a jejich rodiči sadit malinkatý les do lesa 

dobře víme. Stromů stále ubývá a je dost jde to.
Nihlov. Počasí nám nepřálo. I přesto, že 

možné, že za pár let tady žádný nebude. Taky jsme v parku nasbírali žaludy a zasadili pršelo, přece jen někteří přišli a v pláštěn-
Nechtěli jsme se na to jen pasivně dívat, je. Každý do svého květináčku a za měsíc kách sadili jako diví. Vysadili jsme 500 
a tak jsme přiložili ruku k dílu. I malé věci se nám z některých vyrostly sazeničky lesních stromků (borovice, duby, lípy). Další 
cení a jsou strašně důležité!!!!!! doubků. Nyní je mají děti na svých zahra- stromky nasazené!
Snažili jsme se s dětmi o stromech dozvědět dách a doufáme, že z nich jednou vyrostou 

Vše jsme chtěli nějak slavnostně zakončit
co nejvíce: kde se tady vzaly, jak rostou, statné duby, aspoň z některých . Takže další 

a taky se trochu pochlubit. A tak jsme uspo-
proč jsou pro nás důležité, co by se stalo stromy.

řádali lesní galerii v sokolovně, kde děti 
kdyby tady nebyly... Chtěli jsme zasadit i jeden strom někde samy prezentovaly vše, co se o stromech 
Zjistili jsme si, že nasbíráním 46 kg starého u nás v obci, abychom ho měli pořád na naučily. Zlatým hřebem byla prodejní aukce 
papíru zachráníme 1 strom, a tak jsme očích a mohli ho pozorovat, jak roste, ale 

,,ZACHRAŇME STROM“
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stromových obrazů, které se dražily jak podzim. Nebo na jaře příštího roku, teď už 
jinak než za sazeničky stromků. Hodnota to nestihneme. Doufáme, že se zase přidáte 
jedné sazeničky byla 10 kč. Základní cena a pomůžete nám.
jednoho obrazu  činila  10 sazeniček,  což je Těm, co malovali, velké díky. Těm, co naku-
100 kč. Obrazy nám namalovali pro nás povali, obrovské díky. Všichni jsme udělali 
významní lidé ze Skaličky a okolí nebo nějak něco pro naši planetu, pro naši zem, pro 
se Skaličkou spjati. Tímto chceme oficiální naši obec, pro naše okolí, ale hlavně pro nás 
cestou poděkovat jmenovitě všem auto- samotné!!!
rům, kteří nám do aukce obraz namalovali

Děkujeme.a zároveň věnovali. Jsou to: paní proda-
A když jsme u toho děkování, tak chceme vačky z obchodu p. Jana Pitronová a Pavla 
moc a moc poděkovat všem, kteří nás celý Hudečková. Moc díky paní starostce a paní 
rok podporovali. Děkujeme paní starostce ředitelce. Rovněž velké poděkování patří 
za  vstřícnost, ochotu a za pronájem sálu. Mudr. Ireně Smýkalové, nebo paní Karle 
Děkujeme paní Muchové za velkorysý spon-Vlasákové. Sérii obrazů nám namalovala
zorský dar, kdy nám věnovala 500 sazeniček i paní učitelka a zároveň malířka Martina 
lesních stromků. Děkujeme panu Kamasovi Polláková. Děkujeme fotbalovým bratrům 
za pomoc, ochotu a čas, který nám věnoval. Čelůstkovým, kteří rovněž ztvárnili strom. 
Děkujeme Lesnímu družstvu, které nám za Další velký dík patří panu Tomášovi Slepán-
veškerou naši stromovou snahu věnovalo kovi, který sám ještě sehnal obrazy od 
finanční částku, za kterou jsme si udělali známé herečky Theodory Remundové
krásné ukončení školního roku i s opékač-a Květy Plachetkové. Velice si vážíme také 
kou. Vážíme si toho.času a díla od opravdového indického 

malíře Heshama Malíka. Samozřejmě i my Myslím si, že letos můžete být na své děti 
učitelky jsme přidaly ruku k dílu a vznikly opravdu pyšní. My teda jsme. 
malované stromy, které si kupodivu i někdo 

Přejeme Vám a hlavně vašim dětem krásné 
koupil. Všem autorům strašně moc děku-

letní prázdninové chvíle strávené se svými 
jeme. Za vydražené peníze, a nebylo jich 

nejbližšími.
málo, opět nakoupíme sazeničky stromů

Ahoj Kačka a Evča, MŠ, třída Korálkya zase zasadíme, ale tentokrát až na 

NA INTERNETU V BEZPEČÍ? ŠKOLÁKŮM RADIL YOUTUBER JIRKA KRÁL

ZÁKLADNÍ ŠKOLA

Čas Velikonoc jsme ve škole slavili také vyráběním krásných ozdob. Asi nejvíce se u toho 
vyřádila děvčata se svými laky na nehty, třpytkami a kdo ví čím vším ještě. Pestrobarevná 
vajíčka, veselí zajíčci nebo elegantně zapletené tatary - to všechno potom dělalo ve 
třídách i na chodbě pěknou velikonoční kulisu. 

VELIKONOČNÍ VÝROBKY OZDOBILY ŠKOLU

Prvňáčci si vyzkoušeli práci zahradníka. Na Dni matek.
konci března z pokojové rostlinky Africká Snad ještě hezčím dárkem pro maminky 
fialka nařezali řízky z lístků, vložili je do pak byla také vystoupení dětí s různými 
skleniček s vodou a postavili je na slunné básničkami či písničkami v sokolovně. 
místo na okno. Během měsíce dubna pozo- Zároveň to byla tak trochu generálka před 
rovali zakořenění rostlinek, pečovali o ně hlavním kulturním  programem - školní 
a doplňovali vodu. Začátkem května rost- akademií. Hra na hudební nástroje, zpěv, 
linky zasadili do malého květináče, ozdobili tanec i divadelní scénky. Zkrátka bylo se na co dívat.
kokosovým vláknem a věnovali mamince ke 

AFRICKÁ FIALKA PRO MAMINKU

Tradičně napilno měli školáci ze Skaličky v posledním čtvrtletí školního roku. Kromě získávání nových vědomostí stihli předvést své doved-
nosti rodičům v sokolovně, posbírat diplomy v různých soutěžích nebo třeba uvítat vzácnou návštěvu - youtubera Jirku Krále.
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Zdravím čtenáře zpravodaje a přináším z Blatničky, který měl připravených deset který se ve Skaličce uskutečnil.
informace z kulturního života v naší obci vzorků přívlastkových vín. Na košt se nám V neděli 7. dubna přivedli rodiče své děti, 
v jarním období. přihlásilo téměř sedmdesát lidí. Při ochut- abychom je přivítali mezi občany obce 

návce pan someliér povídal o víně a stíhalŽe se skaličská sokolovna promění ve vinný Skalička. Sokolovna byla krásně vyzdobena 
i odpovídat na otázky. V přestávce a po sklípek, to jsme si představit neuměli, ale a slavnostní obřad mohl začít. Své mladší 
skončení koštu byla možnost se občerstvit i přesto jsme se o to pokusili. Jak se nám to kamarády přišly přivítat i děti ze školky se 
uzenou kýtou nebo jinými pochutinamipodařilo, to už nechám na vašem posou- svým milým vystoupením. Noví občánci 
z rautu. Pana someliéra vystřídalazení, ale my jsme byli se svojí prací spoko- dostali dárkem zlatý přívěšek se svým 
v programu cimbálovka z Uherského jeni a tak se mohlo v sobotu 30. března znamením a knížku a maminky kytičku. Pak 
Hradiště, která nám hrála až do pozdních uskutečnit první koštování vína v novo- se rodiče podepsali do pamětní knihy a vše 
večerních hodin. Myslím, že akce se vyda-dobé historii Skaličky. S ochutnávkou svých se zapilo šampaňským. Na konec měli 
řila a doufám, že to nebyl poslední košt, vín přijel pan someliér z rodinného vinařství rodiče možnost se nechat vyfotit a zajistit si 

tak vzpomínku na tento hezký den.

ZA KULTUROU DO SKALIČKY

Koštování vína s cimbálovkou Koštování vína s cimbálovkou Vítání občánků

Ne, nebudeme si číst pohádku, i když tak 
trochu pohádkové to pro některé děti asi 
bylo. Naše škola se zapojila do soutěžního 
projektu Buď safe online a zvítězila. Cenou 
byla návštěva oblíbeného youtubera Jirky 
Krále, který ve spolupráci s odborníky
z antivirové společnosti Avast radil dětem, 

miádu a možnost pořídit si s Jirkou selfíčko. vztahy. Populárního youtubera očividně 
jak se bezpečně pohybovat v sítích inter-

Žáci na oplátku předvedli krátkou scénku potěšila i písnička, kterou jsme pro něj 
netu. Byly to jistě rady užitečné, ale asi 

o tom, že počítačový virtuální svět by nikdy složili. 
nejvíce si děti užily závěrečnou autogra-

neměl nahrazovat opravdové mezilidské 

JAK KRÁL VYPRÁVĚL
O INTERNETU

S koncem školního roku jsme také odměnili vítězství v této soutěži pro Patrika Ulrycha. Diplom získal i Jindřich Randýsek, a to za 
nejlepší sběrače papíru a vršků. Více než Mezi sběrači vršků se zase nejvíce dařilo druhé místo ve výtvarně-literární soutěži 
tuna přivezeného papíru znamenala jasné Davidu Kopřivovi. Požární ochrana očima dětí. Gratulujeme.

DIPLOMY PRO SNAŽIVÉ

Na cestě Zemí písmen, která trvala skoro klíče,aby odemkly  příběhy i v dalších konce. Přejeme jim šťastnou cestu! 
celý školní rok, jsou děti 1. třídy u konce. V knihách.Po zvládnutí všech písmen si děti Dařit se snad bude i nejstarším žákům z naší 
listopadu, na Den Slabikáře, prokázaly svou odnesly v květnu druhý zlatý klíč. V měsíci školy, se kterými jsme se za přítomnosti 
znalost čtení prvních slabik a slov a právem červnu, na Pasování na čtenáře, kdy děti rodičů slavnostně rozloučili a příští rok už se 
si zasloužily první zlatý klíč, kterým si zvládly přečíst celý Slabikář, obdržely třetí, budou snažit na druhém stupni. A do 
Slabikář odemkly. Cesta Písmenkovým tedy poslední zlatý klíč z Písmenkového třetice přejeme všem dětem krásné prázd-
královstvím  byla ale dlouhá. Děti se ještě království. Ten jim otevřel království niny a těšíme se na ně zase v září. 
hodně musely snažit, než obdržely další dva příběhů a pohádek, které snad nemá 

JE TO OFICIÁLNÍ! PRVŇÁČCI UŽ JSOU ČTENÁŘI.
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V úterý 16. dubna se v sokolovně uskuteč-
nila lekce sebeobrany. Instruktoři sebe-
obrany armády ČR nás přijeli naučit ubránit 
se případnému napadení. Nejprve provedli 
ukázku mezi sebou a poté se to snažili 
naučit i děvčata ze Skaličky. 

Odložené pálení čarodějnic proběhlo
v náhradním termínu a to druhý květnový 
svátek. Počasí bylo i tak proměnlivé, ale to 
snad k čarodějnicím patří. Čarodějnic se 
sešlo méně než v předchozích letech. 
Zábavu zahájila promenáda. V průběhu 
odpoledne si mohly malé čarodějnice
a čarodějové zasoutěžit v různých soutě-
žích, zatancovat, vytvořit si svoji malou tam Den matek. Maminkám se přišly před-
čarodějnici nebo namalovat obrázek na vést se svým vystoupením děti z mateřské
papíry na víceúčelovém hřišti. Nakonec se i základní školy. Každá maminka dostala 
zvolila Miss čarodějnice a opekly se jako pozornost kytičku a malé občerstvení.
špekáčky.

Kácení máje proběhlo ve Skaličce v sobotu 
V pátek 10. května ožila sokolovna - slavil se 25. května. Hned ráno děti nazdobily 

májku, kterou následně hasiči postavili na 
své místo. Bylo slunečné počasí a tradiční 
jarní oslava mohla začít. Odpoledne nám 
zpestřily děti z MŠ z třídy Perličky se svým 
milým vystoupením. Kácení s programem 
obstarali hasiči, sokoli se postarali o občer-
stvení. Fanoušci hokeje měli možnost 
sledovat v klubovně na plátně důležité 
hokejové utkání. Večerní zábavu obstarala 
kapela Rockoví lišáci. V průběhu večera 
vystoupila se svým tancem děvčata ze 
Sušic, která sklidila velký potlesk. Akce pak 
pokračovala až do ranních hodin.

Ve čtvrtek 20. června odpoledne proběhlo 
pasování prvňáčků do rytířského řádu 
čtenářského. Šestnáct prvňáčků ze ZŠ 
Skalička nám ukázalo, že se v prvním roce ve 
škole naučili krásně číst a byli za to pasováni 

Vítání občánků

Slet čarodějnic

Slet čarodějnic

Den matek

Den matek

Den matekDen matek

Slet čarodějnic
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rytířem akrálovnou Abecedou I. z království méně, protože jsme připravili program i na se sešlo opravdu hodně a já bych vám všem, 
krásných knížek byli poté obdarováni výletišti. Na stanovištích potkávaly děti kteří jste přispěli, chtěla moc PODĚKOVAT, 
krásnou dětskou knihou, kterou si budou postavy z moderních pohádek a plnily že jste udělali něco pro dobrou věc! Děti
číst o prázdninách. Po skončení měly děti různé úkoly. V červnu jsme se rozhodli z domova nám poděkovaly svým vystoupe-
spolu se svými rodiči možnost navštívit pomoci dětem z Dětského domova Hranice ním. A ani dešťová přeháňka nás neodradila 
knihovnu a také se zdarma zaregistrovat. a nakupovali jsme výtvarné a kancelářské od dalšího programu a od půl paté v soko-

potřeb. A v rámci této akce proběhlo lovně vystoupil Jakub Tománek se svým Sobota 22. června patřila také dětem. Od 
předání této sbírky dětem, které si ji přijely streetdance kurzem. Učil děti různé prvky, 14 hod. byl připraven pohádkový les
převzít osobně spolu s tetou z DDM. Potřeb skoky, otočky... zkrátka vše, co k tomuto v přední části parku. Stanovišť bylo letos 

druhu moderního tance patří. Připraveno 
bylo také bohaté občerstvení - palačinky, 
toasty, uzené cigáro, zmrzlina a jiné 
dobroty. Po celé odpoledně byla dětem
k dispozici velká skluzavka a také malování 
na obličej. Moc bych chtěla moc poděkovat 
všem, kteří si oblékli kostýmy a dvě hodiny 
se v parku intenzivně věnovali dětem!!! 

Toť vše z nabitého jarního programu ve 
Skaličce a už se připravujeme na léto
a hlavně na 

, která se usku-
teční 13. července 2019. 

V létě pro vás chystáme i . 
Program dáváme dohromady a bude včas 
zveřejněn na pozvánkách, na webu i Face-
booku obce.

Přeji pěkné letní dny, dětem krásné prázd-
niny a budeme se těšit na setkání s vámi na 
některé z dalších akcí!

Lenka Šrámková - Kulturní komise

PŘIPRAVUJE SE VE SKALIČCE

13. 7. 2019

(výletiště za sokolovnou)

7. 9. 2019
(sokolovna)

- termíny a další informace 
budou postupně
zveřejňovány

Soutěž o zlatou vařečku ve 
vaření kotlíkového guláše

Soutěž o zlatou vařečku
ve vaření kotlíkového guláše

letní kino

Letní kino ve Skaličce

Trampský festival

Streetdance s J. TománkemPohádkový les

Pohádkový les

Pohádkový les Pohádkový les - Pomoc pro děti z DDH
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Vážení a milí čtenáři, Červnovým vrcholem je slavnost pro 
klientky, příbuzné a známé „Vítání léta“. pokud vás zajímá, čím žila děvčata
Akce se uskutečnila v neděli 16. 6. Počasí z Domova Větrný mlýn v měsíci červnu, tak 
bylo vynikající, nálada perfektní, soutěže se začtěte do těchto pár řádků... Začátkem 
zábavné, účast hojná a odměny pestré.měsíce parta z Domova pomohla skácet 

májku chlapcům v Dřevohosticích a pak to O nádherný program se postaraly naše 
náležitě v country stylu oslavili. Z chráně- klientky coby mravenci na „Mravenčí 
ného bydlení v Zubří k nám přijeli na pasece“ pod vedením Věry Tvrdoňové
návštěvu kamarádi a domluvili jsme se, že a Ivety Jiříčkové, „Mach a Šebestová na 
se s některými potkáme na letním táboře školním výletě“ pod vedením Evy Vrbové
v Čekyni, kam jezdíme už několik let a moc a Lenky Mikšánkové, děti z Ruty Šuty zatan-
se nám tam líbí. V Nových Zámcích máme čily s Veronikou Jandovou country a na 
také kamarády a kamarádky a s nimi jsme závěr strhující stepařská vystoupení 
soutěžily a bavily se na jejich zahradní slav- „Taneční školy sester Hlavinkových“ nás 

interaktivní program plný ekologie a krásné 
nosti. Pan ředitel z Nových Zámků je rocker provedla podmořským světem krabů

přírody bez povalujících se odpadků. Už 
a s kapelou to dokázal dobře rozjet. a ladných medúz. Nikdo neměl potřebu se 

víme, že je lepší pít ze skla než z PET láhve.
mračit, atmosféra byla velmi milá

Doma (v Domově) jsme si upekly bublaninu a srdečná. Závěrečná diskotéka skupiny 
a než vychládla, stihly jsme pohrabat pose- Grifis jen umocnila krásné zážitky.
čenou trávu, abychom pomohly našim 
údržbářům s jejím odklízením. Dětské 
centrum v Hranicích, které zajišťuje školní 
docházku našim nejmladším klientkám, se 
loučilo se školním rokem v duchu filmu 
Rebelové. Nutno dodat, že nás diváky atmo-
sféra 60. let dostala všechny, rozuměj: 
dojala, rozpohybovala i rozezpívala.

Že umíme nacvičit vystoupení a máme 
smysl pro humor, jsme předvedly babičkám 
a dědečkům v Domově pro seniory v Hrani-
cích. Smáli se a tleskali našemu provedení 
„Macha a Šebestové na školním výletě“.
V Litovli jsme si procvičily s oblíbenou Přeji vám krásné léto.
skupinou „PIVODI“ jak se třídí odpad. 

Alena Benešová, vedoucí vychovatelka DVM
Nebyla to však pustá teorie, ale zábavný 

DOMOV VĚTRNÝ MLÝN

Milí přátelé ze Skaličky, milí farníci, olomoucký Mons. Antonín Basler i o zážitek památku poslední večeře Páně, dále 
ze slavnosti Těla a Krve Páně, která byla obřady Velkého pátku a na Bílou sobotu po na začátku prázdninových měsíců má za 
letos poněkud výjimečná. setmění u ohně začínající slavností sebou farnost další školní rok dětí, které 

Zmrtvýchvstání. Přítomnost otce biskupa navštěvují hodiny nepovinného předmětu Každoročně jsou pro křesťany všech 
Antonína byla pro nás velkým vyzname-náboženství. Těší mě, že se s Vámi můžu vyznání nejdůležitějšími svátky Velikonoce. 
náním a radostí. Spolu s květnovou oslavou podělit o radost z velikonočního Třídenní, Katolíci je slaví po čtyřicetidenní postní 
dvacátého výročí posvěcení filiálního které v naší farnosti slavil pomocný biskup době na Zelený čtvrtek mší svatou na 

ZE ŽIVOTA FARNOSTI
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TJ SOKOL SKALIČKA

FOTBAL

Vážení čtenáři Zpravodaje a především přišly výhry, nejdříve jsme porazili tým toho dokázali hodně. 
fandové kopané ve Skaličce, Býškovice/Horní Újezd na penalty 1:0 Jako velice důležitý fakt bych rád zmínil 

a posléze jsme na hřišti Domaželic porazili dnem 16. června skončila fotbalová sezóna jednoho našeho hráče, kapitána Jaroslava 
domácí tým vysoko 5:0. Následovala za rok 2018/2019, ve které jsme se vrátili do Škutu, který s přehledem vyhrál tabulku 
domácí porážka od druhého celku soutěže Okresního Přeboru. střelců pro Okresní Přebor 18/19. Náš kapi-
a to Hustopečím nad Bečvou, skóre bylo tán v zápasech nastřílel celkem 41 branekPo velice slušné podzimní části, přišla na 3:6. Nyní přišlo nejlepší skaličkovské a měl neuvěřitelný náskok 13 gólů nad řadu jarní část sezóny, která pro nás bývá období v Přeboru. Pětkrát po sobě jsme hráčem, který se umístil na druhé pozici.většinou těžší. Nicméně tentokrát tomu tak dokázali vyhrát v základní hrací době. Tři-

nebylo, jelikož naše výkony rostly A co nás čeká nyní? Řekl bych že zasloužený krát jsme vyhráli na venkovních hřištích, 
a v konečné tabulce jsme obsadili nádherné  odpočinek, ten ovšem nebude dlouhý, kde jsme porazili tým z Lobodic, Lipníku
4. místo. Jarní část jsme začali domácí pro- jelikož než se nadějeme, tak nám začne a Pavlovic. Doma jsme porazili Čekyni
hrou na pokutové kopy proti spolku z Lově- letní příprava na sezónu 2019/2020.a Starou Ves. 
šic, který jsme ani podruhé v soutěži nedo- Závěrem bych chtěl moc poděkovat všem Poslední zápas jsme odehráli na půdě Bělo-kázali porazit, což je celkem paradox, jelikož hráčům, jejich rodinám, realizačnímu týmu, tínu, kde jsme prohráli 3:6. Nicméně hlav-v přípravě na sezonu jsme tento celek pora- paní Jarmile Krasňákové, že udržuje naše ními událostmi tohoto zápasu byla poslední zili rozdílem třídy, celkovým skórem 6:0.  dresy sněhově bílé, sponzorům a samo-utkání útočníka Michala Švendy a naší bran-Bohužel ani v dalším zápase jsme nedoká- zřejmě také našim věrným fanouškům, kářské jedničky Tomáše Křupaly. Tímto bych zali zvítězit, jelikož nás ve venkovním kteří nás po celou sezónu podporovali ať už chtěl oběma hráčům poděkovat za jejich zápase rozstřílel vítěz soutěže Horní Moště- na domácí půdě a nebo neváhali vycesto-fotbalovou kariéru a nezbývá mi nic jiného nice, když pomineme toto strašlivé skóre, vat, aby nám mohli také fandit na cizí půdě.než jim popřát štěstí a úspěchy v osobním tak si myslím, že průběh zápasu tomu neod-

Radim Švábek, Trenér TJ Sokol Skaličkaživotě, jelikož v tom fotbalovém ve Skaličce povídal. V dalších dvou zápasech konečně 

Horké slunce, jasná modrá obloha, krátce tovní čáru místního fotbalového hřiště, kde do pedálů, pak vystoupali na stupně vítězů. 
střižená, svěže zelená tráva a všude pří- jim organizátoři – přátelé sportu, připravili Za potlesku pyšných rodičů a blesků fotoa-
tomni malí cyklisté, to je 2. ročník dětských parádní závodní trať. parátů obdrželi medaile a krásné sportovní 
cyklistických závodů „ SKALIČSKÁ MÍLE“. ceny. Nejmenší „cvrčci“, děti od 1-5 let, Cílem dnešního dne je odložit veškeré mobi-

závodili na odrážedlech na přilehlé cestě. Sobotní odpoledne 8. června 2019 patřilo ly, tablety a ovladače, nasadit přilbu na 
Zde panovalo největší napětí mezi rodiči, ve dětem ze Skaličky a okolí. Skoro sto dětí do hlavu, utáhnout řemínek, obout tenisky, 
tvářích prcků šla vidět radost. Každýdvanácti let se převléklo do tyrkysově mod- nasadit úsměv a nasednout na kolo. Ti, kteří 
z těchto závodníků obdržel pamětní medai-rých závodních triček a nastoupilo na star- měli nejvíce natrénováno a pořádně šlápli 

kostela sv. Cyrila a Metoděje v Kladerubech, Nejinak jsme to měli v plánu i  letos. přidal požehnaný déšť v takové míře, že 
na které byl s námi Mons. Josef Nuzík, nás kromě hasičů nesoucích baldachýn všichni Papež František vyhlásil letošek za rok misií, 
tak v rozmezí dvou měsíců navštívili oba zrušili krok. Krojovaní se utíkali schovat do proto byly při výzdobě oltářů jako „patroni“ 
aktivní pomocní biskupové naší arci- sucha, ti, kdo došli do kostela byli promoklí vybráni světci významní pro rozvoj misií: 
diecéze. Bohu díky! po německu (durchum durch). Nakonec se svatý Benedikt, jehož řádoví bratři přinesli 

ale nad farním kostelem ukázala duha a tak Ve Skaličce jsme prožili mimořádnou boho- křesťanství do zemí západní Evropy. Dále 
věříme, že i letošní obětí plný průvod službu na svatou Antonii 14. 6. Nejdřív jsme svatý František z Assisi, který kázal i musli-
přispěje k našemu usmíření s Bohem i mezi poděkovali při bohoslužbě slova za končící mům; svatá Terezie z Lisieux, která dala 
sebou navzájem.školní rok a pak slavili výročí znovu posvě- misijní rozměr modlitbě nemocí uvězně-

cení lesní kaple sv. Theodora. ného člověka a svatý Arnold Janssen, zakla- V sobotu po letním slunovratu zazněl
datel tří řeholních společností včetně Misij- ve farním kostele koncert HradišťanuSlavnost Těla a Krve Páně, která v návaz-
ních sester Služebnic Ducha Svatého, které s uměleckým vedoucím Jiřím Pavlicou. Ať nosti na konec velikonoční doby připadá na 
u nás v Kelči působily a letos na jaře přesu- požáry ze čtyř stran, kterými hoří léto, čtvrtek po neděli Nejsvětější Trojice, proží-
nuly svůj klášter do Přerova. zelená duše vína, která doutná na vinicíchváme v posledních letech pravidelně tak, že 

a vlčí máky, které krvácí v osení, jsou vám slavíme jedinou společnou mši svatou na Nakonec bylo letos vše jinak – v průvodu 
důvodem k radosti nad velikým dílem Stvo-náměstí v Kelči. Průvodem s Nejsvětější vyšli uspořádaně ministranti, družičky, 
řitele, přeje o. Jan Bleša, farářsvátostí kolem čtyř oltářů dojdeme do muzikanti, skauti, orli, krojovaní, i všechen 

farního kostela na svátostné požehnání. zbožný lid, ale už u druhého oltáře se k nám 

DĚTSKÉ CYKLISTICKÉ ZÁVODY „SKALIČSKÁ MÍLE“
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li, takže nakonec vlastně zvítězili všichni! Letos se do závodů mohli 
zapojit i rodiče. Děti nadšeně povzbuzovaly, hlavně však ty, které 
měly své „želízko v ohni“. 

Zábavnou a hravou formou pokračovalo odpoledne uprostřed 
hřiště. Tým skvělých lidí kolem sportu pomáhal dětem na trati 
zručné jízdy na kole přes zapeklité překážky. Děti mohly za sladkou 
odměnu shazovat plechovky, skákat přes překážky, střílet ze vzdu-
chovky, kreslit obrázky. Sportovní odpoledne se povedlo, milov-
níci kola si přišli na své! Organizátory potěšil velký zájem dětí sou-
těžit, bavit se a hrát si. 

Nejmladším účastníkům byl jen jeden rok (Gábinka Škutová
a Štěpánek Hladík). Nejstarší závodník měl 69 let (František
David). 

O tom, že má tato sportovní akce pro pohyb dětí velký smysl, 
svědčí i získaná dotace od Grantového programu regionu Hra-
nicko (vyřídil Patrik Janda, Dušan Kočnar). 

Velký dík patří organizátorům a sponzorům: Sokol Skalička, Tomáš Bínar, Obec Skalička, manželé Peňázovi, dobří přátelé sportu!
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